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ÚJ ELNÖKE VAN A SZLOVÁKIAI MAGYAR PEDAGÓGUSOK 
SZÖVETSÉGÉNEK

NOVÁK MÓNIKA

2018. október 27-én, szombaton tar-
totta a Szlovákiai Magyar Pedagó-
gusok Szövetsége a XIV. Országos 
Tisztújító Közgyűlését a rimaszombati 
Csillagházban. A teljes létszámban 
megjelenő 74 tagú küldöttség 13 te-
rületi választmányból érkezett, hogy 
a következő négyéves ciklusra megvá-
lasszák az elnököt, alelnököket, az or-
szágos ellenőrző bizottság tagjait.

A szövetséget 2014-től Jókai Tibor 
vezette, aki áprilisban hunyt el hosszú 
betegség után. Megbízott elnökként 
így Vörös Mária látta el ideiglenesen e 
tisztséget.

Fekete Irént 11 területi választmány, 
míg Fodor Attilát, a Comenius Pe-
dagógiai Intézet igazgatóját a lévai és 
nagykürtösi közös területi választmány 
jelölte az elnöki címre. A két jelölt közül 
csak Fekete Irén vállalta a megméret-
tetést, így 50% +1 szavazatért  indult a 
választáson. A jelölt 2015-től dolgozott 
irodavezetőként Jókai Tibor mellett, s 
egyúttal két ciklusban a komáromi terü-
leti választmány elnökeként is tevékeny-
kedett. 30 évig tanított Nemesócsán, 
ebből 18 éven át igazgatóhelyettesként 
működött az alapiskolában, s a helyi 
alapszervezet elnöke is volt.

A jelölt saját programját bemutató 
beszédében többek között kijelentet-
te: „Az SZMPSZ erőssége mindig is az 
volt, hogy az maradt minden helyzet-
ben, amit a nevében hordoz: a szlová-
kiai magyar pedagógusok szövetsége. 
Érdekszövetség, amely a hazai magyar 
pedagógusok, rajtuk keresztül pedig a 
hazai szülők és tanulók érdekeit képvise-
li.” Hangsúlyozta, hogy olyan szövetség 
élén szeretne állni, melyben a vezetés 
rugalmasan reagál a tagság igényeire, 
nélkülözhetetlennek tartja az állandó 
párbeszédet, a személyes kapcsolattar-
tást. A hatékonyan működő „gépezet” 
fogaskerekének tekinti a területi vá-
lasztmányok minden egyes tagját. A 
szövetség elnökeként szeretné elérni, 
hogy Kárpátaljához és Erdélyhez ha-
sonlóan Felvidéken is természetes le-
gyen, hogy a magyar pedagógus tagja e 
szervezetnek, mely jelenleg 3003 tagot 
számlál. Bár ez a szám folyamatosan 
emelkedik, oktatási intézményeinkben 
több mint kétszer ennyi magyar peda-
gógus tevékenykedik.

Fekete Irén előtérbe helyezte a szak-
maiságot és leszögezte, hogy:

 megválasztása esetén szervezeti ön-
értékelést végezne, mely megszabja 
majd a további haladás irányát,

 támogatná a pedagógiai innováció-
kat, 

 ösztönözné a sikeres intézményeket, 
hogy kiváló gyakorlati példáikat osz-
szák meg másokkal,

 szakmai műhelyeket indítana,
 tervei közt szerepel további regio-

nális központok megnyitása az ország 
különböző pontjain, 

 továbbra is szakmai partnerként 
tekintene a Comenius Pedagógiai In-
tézetre, melynek Fodor Attila az igaz-
gatója,

 elengedhetetlennek tartja a zökke-
nőmentes kapcsolatot az anyaországi 
támogatókkal, 

 hatékonyan szeretne együttműködni 
a Kárpát-medence szakmai testvér-
szervezeteivel,  a hazai oktatási szer-
vekkel és az oktatásügyi tárcával,

 nyitni szeretne a szülői társadalom 
felé is.
Beszédében kiemelte, hogy a 28 éves 
múlt közös gondolkodásra és sikeres 
folytatásra kötelez. Kiemelt feladatnak 
tekinti, hogy a szövetség segítse az ok-
tatási intézményeket a személyre sza-
bott tanulás, a felzárkóztatás, a tehet-
séggondozás terén is. Megválasztása 
esetén szándékában áll minden jó kez-
deményezésnek utat nyitni, a tagság 
véleményét a döntésekben figyelembe 
venni. Véleménye szerint az idősekre 
tapasztalataik miatt, a fiatalokra pedig 
lendületük miatt egyaránt szükség van 
a szervezetben.

A jelölt terveinek, céljainak ismer-
tetése után jelenlévő 74 küldött közül 
72-en adták le szavazatukat, és 63 ér-
vényes vokssal Fekete Irént választot-
ták a szövetség elnökének a követke-
ző négy évre. Az alelnöki pozíciókra 
Ádám Zita, Hack László, Papp And-
rea, Tamás Erzsébet és Vörös Mária 
kaptak jelölést, közülük csupán ketten 
vállalták a jelöltséget. A küldöttek 70 
szavazattal Vörös Máriát, az SZMPSZ 
eddigi megbízott elnökét és 55 szava-
zattal Hack Lászlót, a nagyszelmenci 
Dobó István Alapiskola igazgatóját 
választották alelnönek. A közgyűlés 

elfogadta Fekete Irén javaslatát, hogy 
Ádám Zita a szövetség tiszteletbeli 
alelnöke, az országos elnökség tanács-
adója legyen.

A tanácskozás további programja a 
Szövetség Alapszabályának a módo-
sítása volt. Az előterjesztett javaslat 
nem tartalmazott lényeges változáso-
kat, csupán tartalmi finomításokat.   
Többek között a küldöttek javaslata 
alapján kiegészítették az elnök és alel-
nökök béréről és jutalmazásáról szóló 
cikkelyt. Vörös Mária ismertette az 
elmúlt időszak értékeléséről szóló be-
számolót, majd elfogadta a küldöttség 
az SZMPSZ 2018–2022-re vonatkozó 
programját.

A leköszönő megbízott elnök az ér-
tékelésében kiemelte, hogy a Szövetség 
a stratégiai céljai mentén nagyon tevé-
kenyen dolgozott   az elmúlt időszak-
ban. Elmondta, milyen tevékenységet 
fejtenek ki a szlovákiai magyar okta-
tás rendszerében, miképpen segítik 
a pedagógusok szakmai fejlődését, a 
tanulók és diákok művelődését. Hang-
súlyozta, hogy a magyar pedagógusok 
szakmai érdekeit fokozottabban kell a 
jövőben képviselni, aktívabban bekap-
csolni őket az egész Kárpát-medencei 
együttműködésbe. Fontos továbbá 
teret adni a tagságnak, hogy igényük, 
rátermettségük és lehetőségeikhez 
mérten részt vállaljanak a szervezet 
munkájából.

A nap folyamán sor került az or-
szágos választmány első ülésére is. Az 
országos elnökség soraiba az elnök, al-
elnökök és szakmai társulások elnökei 
mellé 6 választmányi tagot választot-
tak. 

Fekete Irén, a Szlovákiai Magyar Pe-
dagógusok Szövetsége újonnan meg-
választott elnöke zárszavában elmond-
ta: „Az elnöki teendőket, a szövetség 
vezetését nem munkának, hanem szol-
gálatnak tekintem. Soha nem tévesztem 
szem elől pedagógushivatásomat, hogy 
egy vagyok közületek. Érzem, tudom, 
hogy több területen fejlődnöm, tanul-
nom kell, állok elébe! Ennek szellemében 
vállalom az új kihívásokat s mindehhez 
kérem az Önök, a Ti segítségeteket.”

Kitartást, lendületet, szakmaiságot, 
józan ítélőképességet kívánunk az új 
vezetésnek!


